

FOR IMMEDIATE RELEASE

GLOBAL SUMUD FLOTILLA UPDATES FOLLOWING ILLEGAL INTERCEPTION AND ABDUCTION OF VOLUNTEERS

October 2, 2025

MEDITERRANEAN SEA – After Israeli occupation naval forces illegally intercepted vessels of the Global Sumud Flotilla —a peaceful, non-violent convoy carrying food, baby formula, medicine, and volunteers from 47 countries to Gaza—hundreds of participants have been abducted and reportedly taken aboard the large naval vessel, the MSC Johannesburg. This was after they were assaulted with water cannons, doused with skunk water, and had their communications systematically jammed in yet more acts of aggression against unarmed civilians.

Additionally, several boats were reportedly stopped by a chain-like barrier in international waters where Israel has no jurisdiction, just as they have no jurisdiction over Gaza's waters and shoreline, compounding Israel's continued war crimes and illegal blockade.

Adalah lawyers, who represent the flotilla participants before Israeli authorities, have been given minimal updates and have not been informed on whether the estimated 443 flotilla volunteers, who were forcibly taken from their vessels, will arrive at Ashdod, where they are expected to be processed under illegal detention.

This is an unlawful abduction, in direct violation of international law and basic human rights. Intercepting humanitarian vessels in international waters is a war crime; denying legal counsel and concealing the fate of those seized compounds that crime. We demand that governments, world leaders, and international institutions immediately intervene to secure information on the missing participants, guarantee their safety, and demand their immediate release.

Our commitment remains clear: to break Israel's illegal siege and end the ongoing genocide against the Palestinian people. Every act of repression against our flotilla, every escalation of violence in Gaza, and every attempt to suppress solidarity actions only strengthen our resolve.

Mikeno, sailing under the French flag, may have entered Palestinian territorial waters according to AIS data, but remains out of contact. Marinette, sailing under the Polish flag, is still connected via Starlink and in communication, carrying a total of 6 passengers on board.

Continued...

GLOBAL SUMUD FLOTILLA UPDATES FOLLOWING ILLEGAL INTERCEPTION AND ABDUCTION OF VOLUNTEERS

October 2, 2025

The following vessels have been confirmed to be illegally intercepted:

Free Willy – Polish Flag
Captain Nikos – Polish Flag
Florida – Polish Flag
All In – French Flag
Karma
Oxygono – Polish Flag
Mohammad Bhar – Dutch Flag
Jeannot – Spanish Flag
Seulle – Polish Flag
Hio – Polish Flag
Morgana – Italian Flag
Otaria – Italian Flag
Grande Blu – Polish Flag
Deir Yassine – Algerian Flag
Huga – Polish Flag
Aurora – Italian Flag
Yulara – Spanish Flag
Spectre – Spanish Flag
Adara – Spanish Flag
Alma – UK Flag
Sirius – UK Flag

The following vessels lost contact several hours ago and are assumed to have been illegally intercepted:

MiaMia – Italian Flag
Vangleis – Polish Flag
Pavlos – Polish Flag
Wahoo – Polish Flag
Inana – UK Flag
Maria – Italian Flag
Alakatalla – Italian Flag
Meteque – Italian Flag
Mango – Polish Flag
Adagio – Spanish Flag
Ahed Tamimi – Polish Flag
Australe – Polish Flag
Amsterdam – Netherlands Flag
Ohwayla – UK Flag
Selvaggia – Italian Flag
Catalina – German Flag
Estrella – Spanish Flag
Fair Lady – Italian Flag

Media Contact:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

POUR DIFFUSION IMMEDIATE

MISE À JOUR DE LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA SUITE À L'INTERCEPTION ILLÉGALE ET À L'ENLÈVEMENT DE BÉNÉVOLES

2 Octobre 2025

MER MÉDITERRANÉE – Après que les forces navales d'occupation israéliennes ont illégalement intercepté les navires de la Global Sumud Flotilla – un convoi pacifique et non violent transportant de la nourriture, du lait maternisé, des médicaments et des volontaires de 47 pays à destination de Gaza – des centaines de participants ont été enlevés et auraient été emmenés à bord du grand navire de guerre MSC Johannesburg. Cela s'est produit après qu'ils aient été attaqués au canon à eau, aspergés d'eau puante et que leurs communications aient été systématiquement brouillées, dans le cadre d'actes d'agression supplémentaires contre des civils non armés.

De plus, plusieurs bateaux auraient été arrêtés par une barrière en forme de chaîne dans les eaux internationales où Israël n'a aucune juridiction, tout comme il n'a aucune juridiction sur les eaux et le littoral de Gaza, ce qui aggrave les crimes de guerre et le blocus illégal continu d'Israël.

Les avocats d'Adalah, qui représentent les participants à la flottille devant les autorités israéliennes, ont reçu très peu d'informations et n'ont pas été informés de l'arrivée à Ashdod des 443 volontaires de la flottille, qui ont été emmenés de force de leurs navires, où ils devraient être placés en détention illégale.

Il s'agit d'un enlèvement illégal, en violation directe du droit international et des droits humains fondamentaux. L'interception de navires humanitaires dans les eaux internationales est un crime de guerre ; refuser l'assistance d'un avocat et dissimuler le sort des personnes appréhendées aggrave ce crime. Nous exigeons que les gouvernements, les dirigeants mondiaux et les institutions internationales interviennent immédiatement pour obtenir des informations sur les participants disparus, garantir leur sécurité et exiger leur libération immédiate.

Notre engagement reste clair : briser le siège illégal d'Israël et mettre fin au génocide en cours contre le peuple palestinien. Chaque acte de répression contre notre flottille, chaque escalade de violence à Gaza et chaque tentative de réprimer les actions de solidarité ne font que renforcer notre détermination.

Le Mikeno, battant pavillon français, aurait pénétré dans les eaux territoriales palestiniennes selon les données AIS, mais reste hors de contact. Le Marinette, battant pavillon polonais, est toujours connecté via Starlink et en communication, avec un total de 6 passagers à bord.

Suite...

MISE À JOUR DE LA FLOTTILLE GLOBALE SUMUD SUITE À L'INTERCEPTION ILLÉGALE ET À L'ENLÈVEMENT DE BÉNÉVOLES

October 2, 2025

Les navires suivants ont été confirmés comme ayant été interceptés illégalement :

Free Willy – Pavillon polonais
Captain Nikos – Pavillon polonais
Florida – Pavillon polonais
All In – Pavillon français
Karma
Oxygono – pavillon polonais
Mohammad Bhar – pavillon
néerlandais
Jeannot – pavillon espagnol
Seulle – pavillon polonais
Hio – pavillon polonais
Morgana – pavillon italien
Otaria – pavillon italien
Grande Blu – pavillon polonais
Deir Yassine – pavillon algérien
Huga – pavillon polonais
Aurora – pavillon italien
Yulara – pavillon espagnol
Spectre – pavillon espagnol
Adara – pavillon espagnol
Alma – pavillon britannique
Sirius – pavillon britannique

Les navires suivants ont perdu le contact il y a plusieurs heures et sont présumés avoir été interceptés illégalement :

MiaMia – pavillon italien
Vangleis – pavillon polonais
Pavlos – pavillon polonais
Wahoo – pavillon polonais
Inana – pavillon britannique
Maria – pavillon italien
Alakatalla – Pavillon italien
Metequé – Pavillon italien
Mango – Pavillon polonais
Adagio – Pavillon espagnol
Ahed Tamimi – Pavillon polonais
Austreale – Pavillon polonais
Amsterdam – Pavillon néerlandais
Ohwayla – Pavillon britannique
Selvaggia – Pavillon italien
Catalina – Pavillon allemand
Estrella – Pavillon espagnol
Fair Lady – Pavillon italien

Contact médias:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950
Email: media@globalsumudflotilla.org
Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)